
9. oldal

Egy év elteltével értékelni illik és kell, mit 
tettünk le az asztalra, miben javultunk, hol 
vannak még tartalékok.

A Magyar Közösség Pártja megválasztott 
elnökeként az etnikai politizálást jelöltem 

megmutatta: az etnikai politizálás nem avítt, 

-

megalkuvás, a „csak nehogy megbántsuk a 
többséget” politikája sem. A szlovákiai ma-
gyar közösség akkor lesz képes súlyának 

-

a megvesztegetés politikája is. A számbeli 
„kevesebbség” nem jelenti azt, hogy ke-
vésbé értékes polgárai lennénk ennek az 
országnak.

változást vár. Jogosan. Úgy vélem, az eltelt 

az MKP számára. Az Országos Elnökség 
és a szakmai alelnökök csapata is komoly 
változáson esett át. Változtattunk a párt 

-
matossá vált a tájékoztatás a párton belül 

-

-

-
gyar közösség számára kineveljük a kö-

-

-
berekkel töltsük meg az MKP „verseny-

-

-
-
-

tetésekre úgy vélem, továbbra is szükség 

-

az elmúlt évben, emellett véleményeztünk 

-
-

letben van az MKP oktatási stratégiája, hi-

-

„ugaroltatása” után a magyar kormány tá-
-

-

-
mérettetés nem presztízsharc. Bár a me-

mellett ennek oka, 
-

szakolt 

megyehatárok megtörték a természetes 

-
tásköröket tekintve közösségünk számára 

-

hatáskör többek közt a középiskolákban 
-

-

már rátermettségüket, így nemzeti közös-

kívül a szlovák ellenzéki pártokkal is tárgyal-

titkoltuk: mi egy Smer nélküli kormányt kép-
zelünk el Szlovákia számára. Az MKP-val 
számolnak a szlovák politikai palettán, a 
kormányváltáshoz szükség lesz ránk is. 

-
-

10. oldal

Az út elején 
járunk…
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Mit emelne ki az elmúlt majdnem négy 

-

-

végig a 2017-es évben. 

Több magyar intézmény kapott támo-
gatást, illetve a magyarok által lakott ré-
giókban több fejlesztésre került sor. Me-

A megye kiegyensúlyozottan kezeli az 

a járásokat képviselik, ahonnan a testületbe 
-

-

-
-

-

A középiskolák fenntartója a megyei 
önkormányzat. A Nagyszombati kerület-

Ezek az intézmények is megújultak… 

középiskoláiban az országos átlagnál jobb 
a helyzetünk, már ami a magyar iskolákat 
illeti. A gimnáziumok esetében Dunaszer-

-
létszámmal. Valamivel rosszabb a helyzet 

-
rásban vannak magániskolák is. Ezért is na-

-

újra sikerült magyar osztályt nyitni. A 2016-
-

-

akárcsak a Galántai Gimnázium épület-

-

Nagyszombat megyében az utakat fo-
lyamatosan javítják. Mely szakaszokat 

 

-
-
-

-

-
-

-
-
-

lenne megvalósítani a programot. Milyen 
 

-
-

-

mint amit útépítéskor terveztek. A másik na-
-

nagy konkurenciaharcnak vannak kitéve, 
s ha azt akarjuk, hogy a mi iskoláinkba 

-
-

összegét, ám még így is nagyon szerény 

-
tele – jelen pillanatban úgy néz ki, hogy 

-

perspektívák nyílhatnak. Azon leszek, hogy 
-

-

 

Van egy magyar változata a megye hon-
lapjának, amelynek nagyon szerény a tar-

-

-

-

kapcsolattartás a magyarországi határ men-
-

-

-

-
pülés abban nem vesz részt, tegyük hozzá: 
a sikerességi arány sem túl nagy, általában 
a nagyobb intézmények viszik el a pálmát. 

-

-

Nagyszombat megyében is 
folytatni kell, amit elkezdtünk
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-

-

-
-

-

-

-
-
-

tású intézményben tartottuk meg, hogy meg-
-

 üteme nagyban 

Komáromi, az Érsekújvári, a Lévai és a Vág-

 iktattunk 

-
sítését, 42 kilométeres hosszban, valamint 

-

-
rettel. 

-

A pályázat önrészét az egészségügyi in-
-

mányzata biztosította. Az épület átépítése, 

 

meg a patinás kulturális intézmény szá-
-

 számára 2016-ra 

keretösszegét 10 százalékkal, összesen 

 is, tíz százalékkal nö-
veltük az éves keretet. A 

nyitottunk pályázati keretet a turizmusban 
aktív vállalkozások, települések és civil 

-

aktivitásokra nyújthatták be pályázataikat a 
megyei támogatásra, illetve a tanúsítvány-

-
-

-

-
-
-

-

-

-
-

megye területén.
Amikor három éve megállapítottuk, hogy 

-

-
lis terület és az egészségügy. Ezt tovább 

-

-

és támogatott szociális intézményekben to-

megyei középiskolák, gimnáziumok további 
sorsának alakulására.

-
-

-
-

-

-

-
zépiskola épülete. 

Nyitra 
megyében – 
aktívan
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Magyar középiskoláink támogatásánál a 

A pozsonyi Duna utcai Gimnáziumnak és a 
Szenci Gimnázium és Szakközépiskolának 

-
hez az anyagi támogatást. Az MKP képvise-

-

 Sajnos a német-
-

-

-
-

2018-ban épül meg. Az állami beru-
házási projektek esetében is aktívak 
voltunk, konkrétan az „öreg” pozso-

kapcsán. Pozsony megye területren-
-

sénél a párhuzamos utak, az ún. kol-
lektorok megépítésével számol, amit 

-

Vereknye, megyei segítséggel, új vasúti meg-
-

, és a 
-
-

-
-

lizálásán, hogy 2017 végén ismét pályázhas-

 
-
-

 
, és mivel ezek a magyarlakta 

-

Sacra Velo nemzetközi kerékpárút projektre is 
-

son-Sopron és Komárom-Esztergom megyé-
-

Schwartz Zsuzsanna bizottsági elnök kez-

meg
-

a lerakat konzerválására, valamint a toxikus 
-

végeznének el.

Megyénknek szlovákiai viszonylatban elis-

álltunk polgármestereink, egyházaink, sport-
-

a kért pénzösszeget megkapják. 

-

-
-

-
ban a novemberi megyei választáson újra a 

-

kívüli párt magános jelöltjének tárgyalási po-

-

-

kell követni azért, hogy egyetlen magyar sza-
vazat se vesszen el. 

-

ellenére, hogy a nagypolitikában néhány poli-
tikai párt vonatkozásában számos téren elté-

is távolinak érzik a megyei önkormányzatot, 
és nem igazán ismerik hatásköreit. Ezért a 
választásokig még gyakrabban szeretnénk ta-
lálkozni és beszélgetni az emberekkel, hiszen 

-

-
sítani kell a tényt, hogy amikor az anyagi támo-

-

-
-
-

-

,  
Pozsony megye önkormányzatának alelnöke

Pozsony megyében sikeres négy évet zárunk

 Az elnök számtalan helyzetben 

annak nem volt különösebb értelme. A sme-

ilyen viszonyok közepette bizony nehéz az 
-
-

normál körülmények között, automatikusak-

politikai viták közben azt tapasztaltuk, hogy 

számos elképzelés elvi viták miatt nem va-
-

-

lehetett volna szavazni a javaslatot. Így vi-

az önkormányzati testület az MKP javas-

szánt pénzt úgy kell elosztani a járások kö-

ebben az évben, már a kilométerek hossza 

-

-

esik, a lakosság számaránya viszont csak 
-
-

tot. Egy olyan javaslat, mely szerint csak a 

ehhez hozzávesszük, hogy a járásnak meg-
-

Bár az igaz, hogy ez a téma az egyes já-

és sokszor nehéz az egyeztetés, mégsem 

Nehéz, de nem lehetetlen
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-

a testületben. A járási szinten hozott meg-

-

-

évben ugyanilyen egyeztetés alapján kell 

. 

oktatás. 

-

-
-

kát végeztünk. 

Kassa megyében is dolgoztunk a magyarságért

 Azt tapasztaltam, hogy abban a 
toleráns közegben, amely a Kassai Megyei 

-

a „megyén” komoly súlyunk volt. Valamint 
-

lunkban a 205 alkalmazott közül 32 ember 

-
tes volt. 

Persze, ez önmagában nem elég. 

 

-

 össze-

-
-

-

amelyre mi, magyarok is büszkék lehetünk. 

 a megye 

-
-

-

-

-
-

-
-
-

az ún. Kis-projekt Alapot, amelynek ke-
-

-
vák

-

anyagi támogatásával újul meg. 

színház anyagi helyzetén is sikerült javítani.

szinten is az  (A me-

projektet nyújtottak be, a megye területé-

 
-

program vonatkozásában sokat segíthet-

-
ga Bécs Pozsony repülési úti cél mellé 

-

-

-

propagálását céloztuk meg. Magyarlakta 
-

lag is támogattuk többek között a kisgéresi 
Akácillatot, a nagytárkányi Liba-Galibát, a 
krasznahorkai várjátékokat, a kistárkányi 
Szilva-napot, a királyhelmeci szüreti ün-

-
baszögi ünnepségeket és a gombaszögi 

-

nyugati vasúti 
teherszállítás – az ún. újkori selyemút – 

-

 
hosszú távú programunk az energiahaté-

-
tás csökkentése. Mi is részesei vagyunk 

a brüsszeli Polgármesterek Szövetsége 

-

valamint oktatási intézmény vonatkozásá-

-

 
Szeretnénk segíteni abban, hogy a könyv-

-
-

-

-

-
-

-

Kassa megye alelnöke
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Nagyszombat megye

45 éves, polgármester,
politológus
Nyárasd

49 éves
polgármester

50 éves
polgármester, jogász

Dunaszerdahely

47 éves, közgazdász

Nagyszarva

41 éves
egyetemi adjunktus

Nyékvárkony

46 éves
alpolgármester

Somorja

45 éves
polgármester

Csallóközcsütörtök

46 éves
polgármester

Ekecs

30 éves
politológus
Királyrév

50 éves
megyei alelnök 

Alsószeli

48 éves
pedagógus

Galánta

41 éves

Nagymácséd

45 éves
jogász

Hidaskürt

66 éves
tanár

Taksony

38 éves

Vezekény

45 éves 
pedagógus
Naszvad

57 éves
közgazdász mérnök

Csicsó

52 éves
villamosmérnök 

Szentpéter

54 éves
polgármester

Gúta

56 éves 
alpolgármester

Komárom

32 éves
geográfus
Dunamocs

51 éves
kertészmérnök

Karva

47 éves
orvos
Gúta

45 éves
polgármester

Kolon

39 éves
vállalati jogász

Zsigárd

40 éves
mérnök, közgazdász

Deáki

60 éves, polgármester
gépészmérnök

63 éves, polgármester
közgazdász

Andód

38 éves
közgazdász mérnök

Kamocsa

29 éves
ügyvéd, alpolgármester

Érsekújvár

35 éves
alpolgármester

Köbölkút

51 éves, polgármester
közgazdász mérnök

Muzsla

60 éves
tanár

Párkány

55 éves
mérnök
Negyed

32 éves
ügyvéd, jogász

Pered

45 éves
polgámester

Zalaba

52 éves
gépészmérnök

Zselíz

48 éves, tanár
iskolaigazgató

Nyírágó

39 éves

Palást

46 éves
iskolaigazgató

Ipolyság

Nyitra megye

Galántai járás

Komáromi járás

Vágsellyei járás Érsekújvári járás - Érsekújvári körzet Érsekújvári járás - Párkányi körzet

Lévai járás

Megyei
választások

2017. 

november 

4-én
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Kassa megye

50 éves
mérnök
Pozsony

51 éves
tanár

Losonc

54 éves
tanár
Fülek

65 éves
vállalkozó

Rimaszombat

59 éves
polgármester

Hegysúr

55 éves
mérnök
Ragyolc

60 éves
orvos

Nagykürtös

37 éves
gépészmérnök

Tornalja

28 éves
építészmérnök
Rimaszombat

60 éves
megyei alelnök

Szenc

39 éves, mérnök, tanár
alpolgármester

Fülek

65 éves
pedagógus
Apátújfalu

52 éves
hivatalnok
Tornalja

45 éves

Rimaszombat

52 éves
agrármérnök

Fél

32 éves
tanár
Béna

43 éves
logisztikus
Ipolykeszi

67 éves
polgármester

Tornalja

60 éves
alpolgármester
Rimaszombat

51 éves

Kassa-Észak

36 éves
menedzser

Kassa-Furcsa

37 éves

Lekenye

47 éves
polgármester

Kistárkány

60 éves
polgármester
Nagytárkány

49 éves
Informatikai tanácsadó

Kassa-Óváros

39 éves
politilógus
Kassa-Dél

50 éves
építészmérnök

46 éves
polgármester

Kisgéres

53 éves
pedagógus
Kistárkány

57 éves
menedzser

Kassa-Peres

30 éves
járási titkár

Kaposkelecsény

51 éves

Rozsnyó

30 éves
projektkoordinátor

Lelesz

30 éves
speciális pedagógus

Királyhelmec

55 éves
technológus
Kassa-KVP

45 éves, polgármester

32 éves
jogász, ügyvéd

Buzita

60 éves
mérnök
Szepsi

24 éves
jogász

Makranc

42 éves

Kassa-Nyugat

26 éves
mérnök
Szepsi

55 éves
mérnök
Szepsi

48 éves
polgármester

Szádudvarnok

64 éves
megyei alelnök 

Szepsi

Pozsony megye (még változhat, folynak a koalíciós tárgyalások)

Besztercebánya megye

Rimaszombati járás

Losonci járás

Pozsony Szenci járás Kassa

Kassa-környéki járás
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-

-
-

-
meneti állapot... ám ebben az átmeneti-

-

-
gyarabb, mint az általunk alkotott emberi...

-
jük is... Mert jobb, ha találunk egy nálunknál 

-

magyar nemzethez tartozás zivataros év-

-

-

rá, nem települt át a trianoni határok közé 

 

-
lüli egységes magyar nemzetként is... Ez 

napjainkban, az ukrán helyzet okán. És ez a 
nemzeti összetartozás nem csak a bajban: 

tizenegy EB szereplése vagy az évenkénti 

örömünk és büszkeségünk. Magyarságunk 

-
-

kájával, tehetségével.

Mert, bár nem csak kenyérrel él az ember, 

hagyomány csak ott terem, ahol kenyér is 
van az asztalon.

-

-
-

országunk: ez a közel száz éve elhatárolt 
Ezeréves Elhatárolhatatlanság...

-
-

-

-

-

 

között megjegyezte: azzal, hogy a szégyenle-
-
-

-

A nemzeti összetartozás napján a turulszo-
bornál Egy város két ország – 97 év 97 fáklya 

-

-

 – emelte ki 

-

-
-

-

 Június 
-

-

-

-

-

-
-

-

-

merítve, bátornak kell lennünk és a magyar 
-

himnuszt.

Szepsiben 2017. június 4-én a történel-

-

-
-

-
lekezethez. Gábor Bertalan, helyi esperes 

-

-

igyekezetünkkel szeretnénk elvégezni azt a 

-

is tervezzük.” Dr. Vakles Attila szesztai görög 

emléknapon.

A lévai járásbeli Oroszkán tartott közös tria-
-

-
-
-

-

-
-

-

megismerve és segítve a magyarság meg-

-
zat jegyében mutatkozott be Kassán az Ex-

-
tékra, mely a magyarság történelmét mutatja 

 Profán Miatyánk



Emlékezés a fél évszázada  

 

Szeretetét, helytállását, örökségként reánk hagyta,

 

-

-
-

életi pályához mint hivatáshoz szükséges. 
-

hite, ellenáll a hatalom csábításának, szem-
beszegül a gazemberséggel, a csapások el-

-

-
-

-

-

-
-

szavait Latorcai János. A Magyar Országy-

amelyet az Esterházy János Emlékév ke-
retében tartottak május 12-én az Újpesti 

-

köszöntötte. Az alpolgármester hangsúlyoz-
ta: erkölcsi kötelességünknek érezzük, hogy 
ápoljuk Esterházy János emlékét. Újpesten 

-

-

8-án hunyt el a csehszlovákiai Mírov bör-

az Esterházy János Emlékbizottság elnöke, 

-

-

tevékenységét mutatta be.

A megemlékezés koszorúzással zárult 

-

tartott emlékünnepséget a közép-morvaor-

Morvaországi Magyarok Szövetsége.
Az olmützi székesegyházban szentmisé-

-
zy jelképes síremlékénél a csehországi ma-
gyar, a szlovákiai magyar, a magyarországi 
szervezetek, a prágai magyar nagykövetség 

lengyelországi tagjai koszorúkat és virágo-
kat helyeztek el. 

-

Egyesület és Pográny község önkormány-
-
-

emberi magatartását és keresztényi lelkü-
-

-

Alapszervezetének elnöke leplezte le. Az 

-

-

lakosok is gyakran emlegették Esterházy 
-

-
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-

Rámutatott: „Mivel a kerettantervek alap-

-
gyar iskolák sajátosságai ezekben nem 
mutatkozhatnak meg. Ide tartozik anya-

tanítása, nemzeti történelmünk oktatása. 
Jogos elvárás, hogy a szlovák nyelvet, 

-
honos nemzeti kisebbségünk egy része 

módszertannal sajátítsák el a gyermekek, 
amely a leghatékonyabb: idegen nyelv-
ként.”

-

Magyar Közösség Pártja a tagja, május 3–4-
én Brüsszelben mutatta be azt a Kisebb-

-

-

-
-

lozsvárott. A cél 2018. március végéig ösz-

 
„Ha si-

nyomására megfogalmazhatja azt az uni-
ós jogszabályt, amely megvéd bennünket 
attól, hogy asszimilálódjunk”.

-

Kongresszust tartott  

-

-

a tagja, köztük a Magyar Közösség Pártja. 

-

Dániel Erzsébet kapta  
a Pro Probitate –  
Helytállásért díjat
Érsekújvárban május 14-én 24. alkalommal 

-
-

zsébet kapta a kitüntetést, melyet Menyhárt 

A szlovákiai magyar 
 

Strasbourgban
-
-
-

portja május közepén Strasbourgban tartott 
ülésének egyik témája a szlovákiai magyar 

MKP közigazgatási és önkormányzati alelnö-

-
-
-

biztosította a tervezetet, amelyet a brüsszeli 
tanácskozáson az elnök kisebbségügyi ta-

 

-
sán részt vett a Magyar Közösség Pártjának 

-

-
-

 

-

-

-

-
-

-

-

-

-

-

bizonyítja jobban, mint az a tény, hogy itt, az 

-

Szlovákiában ilyenre nincs jogom, s ez bi-

még a régebbi állapotokhoz képest is”.   

Vincze Loránt, a FUEN elnöke, Berényi József (MKP, elnökségi tag), Potápi Árpád János, a 

a FUEN kolozsvári kongresszusán

Csáky Pál felszólalása a FUEN-kongresz-
szuson
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-

részesei legyenek ennek a „történetnek”.

-

-

-

-

most több új ötletük van.

hogy az oroszok beütöttek Magyarországra, 
-
-

jártak, ahol még egy eleven lelket sem láttak, 

a szent király látta, hogy éheznek a katonák, 

-

-

-

-

katonákat. Akkora volt a szomjúságuk, hogy 

-

is meghallgatta a könyörgését: íme, Szent 

-

-

a víz mélyén.

-

melyen jöttek, vissza is azon utat követték, s 

-

-

- 

-

-
-

épület nyomait.

-
-

-

és az ötvenes évek végén betiltott búcsújárást 
-

a középkori templom alapjainak a kiásása 

hirtelenséggel elhunyt, s így a templom építé-

-

-

-

-
zat, a korábbi szlovák kormány, valamint a 
helybéli és határon túli hívek munka-, illetve 

épülhetett újjá. Sok magánszemély és intéz-
mény mellett Kassa város és Kassa megye 

-

  

2017-ben jubilál 
a Martosi Szabadegyetem


